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PROTOKÓŁ nr XXVII 
z posiedzenia Rady Gminy Osiek 

odbytego w dniu 28 października 2021 r. 
Miejsce obrad - Gminna Sala Obrad godz. 1700 

 
W posiedzeniu udział wzięło 13 radnych, lista obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Wojciech Śliwi ński. 
 
Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
 
Ad. 1b) Przewodniczący odczytał porządek obrad.  
Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 13 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   0 radnych 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji.  
Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   1 radnych 
 
Protokół z sesji nr XXVI z dnia 9 września 2021 roku został przyjęty większością głosów. 
 
Ad. 2 Uchwała w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Osiek z organizacjami 
pozarządowymi. 
 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej – Teresa Eggert omówiła cel programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Program ten ma na celu zaspokajanie potrzeb mieszkańców gminy oraz wspieranie społeczeństwa 
obywatelskiego, a przede wszystkim budowanie partnerskich relacji między samorządami a 
zorganizowanymi grupami i organizacjami pozarządowymi. 
Uwag nikt nie wniósł. 
Komisja jest za przyjęciem uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych  
 
Uchwała nr XXVII/176/2012 została przyjęta większością głosów. 
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Ad. 3 Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Szkoły z działalności PSP w Osieku w roku szkolnym 
2021/2022. 
 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury - Teresa Eggert  omówiła sprawozdanie Dyrektora szkoły z 
działalności PSP w Osieku w roku szkolnym 2021/2022. 
 
Komisja jest za przyjęciem sprawozdania. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 1 radnych  
Sprawozdanie zostało przyjęte większością głosów. 
 
Ad. 4 Uchwała w sprawie utworzenia Starogardzkiego Związku Powiatowo – Gminnego. 
 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – Teresa Eggert omówiła uchwałę w sprawie utworzenia 
Starogardzkiego Związku Powiatowo – Gminnego. 
Z uwagi na dopatrzenie się błędu w podstawie prawnej uchwała musiała być od nowa procedowana. 
 
Komisje wnoszą o przyjęcie projektu uchwały. 
 
Radny Jerzy Kłos dopytał Przewodniczącą czy podjęcie uchwały we wrześniu zostało skorygowane w 
nowej uchwale. 
Przewodnicząca Teresa Eggert zapewniła, że błąd został poprawiony. 
 
Uwag nikt nie wniósł.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych 
Uchwała nr  XXVII/1/2020 została przyjęta większością głosów.  
 
Ad. 5 Uchwała w sprawie przyjęcia Statutu Starogardzkiego Związku Powiatowo –Gminnego. 
 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – Teresa Eggert omówiła uchwałę w sprawie Statutu 
Starogardzkiego Związku Powiatowo Gminnego. 
Zaznaczyła, że jeśli chodzi o statut, zaistniał ten sam błąd w podstawie prawnej, który został poprawiony 
na prawidłowy zapis w podstawie prawnej. 
 
Komisje wnoszą z poprawkami o przyjęcie projektu uchwały. 
 
Radny Jerzy Kłos zapytał Przewodniczącą Teresę Eggert czy zapisy w statucie były prawidłowe? 
Czy sam statut nie budził wątpliwości? 
 
Odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Teresa Eggert – przez ten sam błąd w podstawie prawnej trzeba 
jeszcze raz podjąć uchwałę w sprawie statutu Starogardzkiego Związku Powiatowo - Gminnego. 
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych 
Uchwała nr XXVII/178/2021 została przyjęta większością głosów.  
 
Ad. 6 Uchwała w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Osiek do Zgromadzenia Starogardzkiego 
Związku Powiatowo – Gminnego.  
 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – Teresa  Eggert omówiła uchwałę w sprawie wyboru 
przedstawiciela Gminy Osiek do Zgromadzenia Starogardzkiego Związku Powiatowo – Gminnego. 
W związku z brakiem chętnych z Rady Gminy Osiek do pełnienia funkcji przedstawiciela Gminy Osiek 
do Zgromadzenia Starogardzkiego Związku Powiatowo – Gminnego, Komisja ds. Infrastruktury  
wytypowała Przewodniczącego Rady Gminy Osiek – Wojciecha Śliwi ńskiego, na co pan Wojciech 
wyraził zgodę. 
Komisja wnosi, aby powierzyć to zadanie Przewodniczącemu Rady Gminy Osiek. 
 
Przewodniczący Wojciech Śliwi ński podkreślił, że w kwestii statutu przysługują nam dwa miejsca, 
pierwsze miejsce zajmuje Wójt Gminy Osiek, a drugie miejsce jest wybierane w porozumieniu z Radą 
Gminy.  
 
Radny Jerzy Kłos stwierdził, że jeśli padła propozycja wyboru drugiego przedstawiciela i została 
przyjęta, to należy listę zamknąć. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych 
 
Uchwała nr XXVII/179/2021 została przyjęta większością głosów.  
 
Ad. 7 Uchwała w sprawie petycji z dnia 11.08.2021 r. dotyczącej żądania podjęcia działań 
do zachowania dotychczas obowiązującej numeracji budynków w miejscowości Wycinki. 
 
Przewodnicząca Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska omówiła uchwałę w sprawie 
petycji z dnia 11.08.2021 r. dotyczącej żądania podjęcia działań do zachowania dotychczas 
obowiązującej numeracji budynków w miejscowości Wycinki. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Osiek podczas omawiania i głosowania doszła 
do wniosku, że petycja nie zasługuje na uwzględnienie, ponieważ to właśnie mieszkańcy Wycinek 
podczas zebrań wiejskich czy innych spotkań w Urzędzie Gminy zgłaszali problemy związane 
z nielogiczną numeracją porządkową budynków i wnosili o jej uporządkowanie. 
 
Komisja Skarg, wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Gminy Osiek podjęcie decyzji 
o nieuwzględnieniu wniesionej petycji. 
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Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem głosowało:   - 10 radnych 
Przeciw:     - 1 radnych 
Wstrzymało się:    - 2 radnych 
 
Uchwała nr XXVII/180/2021 została podjęta większością głosów. 
 
Ad. 8 Uchwała w sprawie petycji wniesionej dnia 6.09.2021 r. dotyczącej zmiany treści Uchwały 
nazwy ulicy w miejscowości Wycinki. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Alicja Ciarkowska  omówiła uchwałę 
w sprawie petycji wniesionej dnia 6.09.2021 r. dotyczącej zmiany treści Uchwały nazwy ulicy 
w miejscowości Wycinki.  
 
Komisja po dokonaniu kontroli petycji pod względem formalnym czy spełnia wymagania opisane w art. 
4 ustawy o petycjach dopatrzyła się, że petycja nie spełnia wymogów. 
Zgodnie z art. 7. ust. 1. ustawy o petycjach, jeżeli petycja nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 
4 ust. 2 pkt 1 lub 2 pozostawia się ją bez rozpatrzenia. 
 
Komisja rekomenduje Radzie Gminy Osiek podjęcie decyzji o pozostawieniu petycji bez rozpatrzenia. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:     - 1 radnych 
Wstrzymało się:    - 2 radnych 
 
Uchwała nr XXVII/181/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 9 Uchwała w sprawie petycji wniesionej dnia 7.09.2021 r. dotyczącej zmiany nazwy ulicy 
w miejscowości Wycinki. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska omówiła uchwałę 
w sprawie petycji wniesionej dnia 7.09.2021 r. dotyczącej zmiany nazwy ulicy w miejscowości 
Wycinki. 
 
Propozycję nazw ulic w miejscowości Wycinki przygotował zespół roboczy w składzie: 
Radni z miejscowości Wycinki i pracownicy Urzędu Gminy. 
Proponowane nazwy ulic poddane zostały konsultacjom społecznym w sierpniu br. 
Mieszkańcy mieli możliwość wyrażenia opinii, uwag, i propozycji w formie udostępnionych ankiet, 
bezpośrednio podczas zebrania wiejskiego w dniu 24.08.2021 r., opinii, uwag, i propozycji przesłanych 
drogą korespondencyjną i elektroniczną. Wobec braku jednoznacznego stanowiska mieszkańców co do 
nazw ulic w miejscowości Wycinki, Wójt Gminy Osiek przedłożył Radzie Gminy Osiek projekt 
uchwały z propozycją nazw ulic przygotowaną przez zespół roboczy. 
 
Komisja rekomenduje podjęcie Radzie Gminy Osiek decyzji o nieuwzględnieniu petycji.  
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Uwag nikt nie wniósł. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 11 radnych 
Przeciw:     - 2 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/182//2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 10 Uchwała w sprawie petycji z dnia 1.10.2021 r. dotyczącej zmiany treści Uchwały 
nr XXVI/172/2021 Rady Gminy Osiek z dnia 9.09.2021 r. w sprawie nadania nazw ulicom 
w miejscowości Wycinki poprzez zmianę ul. Głównej na ul. Borowiacką. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska omówiła podjęcie uchwały 
w sprawie petycji z dnia 1.10.2021 r. dotyczącej zmiany treści Uchwały nr XXVI/172/2021 Rady Gminy 
Osiek z dnia 9.09.2021 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Wycinki poprzez zmianę ul. 
Głównej na ul. Borowiacką. 
 
Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji uważają, że petycja zasługuje na uwzględnienie 
z następujących przyczyn: nazwa ulicy „Borowiacka” ma nawiązać do tradycji regionu. 
Mieszkańcy chcą sprawić by świadectwo kulturowe i etniczne zostało zachowane w każdym możliwym 
miejscu dla dobra następnych pokoleń. Są mieszkańcami z wielopokoleniowymi tradycjami i chcą 
decydować o swojej małej ojczyźnie. 
Ponadto nazwa ul. „Borowiacka” kojarzy się z borami, a miejscowość Wycinki jest obszarem 
o wyjątkowych walorach przyrodniczych w całości położonym w obrębie Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Bory Tucholskie. 
 
Po przeczytaniu opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Jerzy Kłos wyraził swoja obawę 
o stwarzanie precedensu dla innych wsi. Do jego obaw przyłączyła się Radna Teresa Eggert jak 
i Przewodniczący Rady Gminy Osiek.  
W konsekwencji przedstawionych obaw Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 8 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 5 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/183/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 11 Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XXVI/172/2021 Rady Gminy Osiek z dnia 9 września 
2021 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Wycinki. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska omówiła uchwałę 
w sprawie zmiany Uchwały nr XXVI/172/2021 Rady Gminy Osiek z dnia 9 września 2021 r. w sprawie 
nadania nazw ulicom w miejscowości Wycinki.  
Przewodnicząca podkreśliła, że zmiana treści uchwały prowadzi do podjęcia uchwały w sprawie zmiany 
tejże Uchwały nr XXVI/172/2021 z dnia 1.09.2021 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 
Wycinki. 
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Komisje są z przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Jerzy Kłos – zadał pytanie czy nowelizacja tej uchwały dotyczy tylko zmiany nazwy ulicy z ul. 
Głównej na ul. Borowiacką gdzie otrzymał wyczerpującą odpowiedź. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 3 radnych   
 
Uchwał nr XXVII/184/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 12  Uchwała w sprawie wniosku z dnia 11 października 2021 r. o uwzględnienie w budżecie gminy 
na rok 2022 realizacji zadania polegającego na postawieniu lampy oświetleniowej. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska omówiła uchwałę 
w sprawie wniosku z dnia 11 października 2021 r. o uwzględnienie w budżecie gminy na rok 2022 
realizacji zadania polegającego na postawieniu lampy oświetleniowej. 
 
Wniosek ten był przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Osiek dnia 
26.10.2021 r. Po przeprowadzeniu dyskusji i głosowania Komisja wydała opinię, że wniosek powinien 
zostać przekazany do rozpatrzenia przez Wójta Gminy Osiek, ponieważ inicjatywa w zakresie 
planowania budżetu na 2022 rok znajduje się w kompetencji organu wykonawczego Gminy. 
Uwzględniając powyższe, Komisja rekomenduje Radzie Gminy Osiek podjęcie decyzji o przekazaniu 
wniosku do rozpatrzenia przez Wójta Gminy Osiek. 
 
Radny Jerzy Klos zapytał jakie są to numery działek i czy są techniczne możliwości? 
Przewodnicząca Skarg, Wniosków i Petycji udzieliła odpowiedzi, że działka jest prywatna i są 
większe obostrzenia w budżecie. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 11 radnych 
Przeciw:     - 1 radnych 
Wstrzymało się:    - 1 radnych   
 
Uchwał nr XXVII/185/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 13  Uchwała w sprawie przekazania wniosku z dnia 20 października 2021 r. o uwzględnienie 
w budżecie gminy na rok 2022 realizacji zadania polegającego na remoncie drogi dojazdowej wraz 
z oświetleniem do Ośrodka „Dobry Brat". 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Alicja Ciarkowska przedstawiła stanowisko 
Komisji. Po przeprowadzeniu dyskusji i głosowania Komisja wydała opinię, że wniosek powinien 
zostać przekazany do rozpatrzenia przez Wójta Gminy Osiek. 
 
Komisja rekomenduje Radzie Gminy Osiek podjęcie decyzji o przekazaniu wniosku do rozpatrzenia 
przez Wójta Gminy Osiek. 
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Radny Jerzy Kłos prosi Pana Wójta o zajęcie głosu w temacie drogi dojazdowej do Ośrodka Dobry 
Brat. 
Wójt Janusz Kaczyński udzielił odpowiedzi, że w zasadzie na tą chwilę wniosek jest już 
bezprzedmiotowy, ponieważ mamy już środki na realizację tego zadania. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 1 radnych   
 
Uchwał nr XXVII/186/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 14 Uchwała w sprawie sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla wsi Wycinki w Gminie Osiek. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos omówił uchwałę 
w sprawie sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wycinki 
w Gminie Osiek. Na posiedzenie Komisji Bud żetu i Rozwoju Gospodarczego została zaproszona Pani 
projektant Maria Landowska, która zobowiązała się do skorygowania błędu pisarskiego, który wystąpił 
w planie zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wycinki w 2010 roku. Przyjmuje się procedurę 
wyłożenia planu zagospodarowania od początku tj. ogłoszenia, wyłożenia do wglądu. 
Radny Jerzy Kłos stwierdza, że jest to jedyna droga do naprawienia błędu i wnosi o przyjęcie zmiany 
projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wycinki bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     - 1 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwał nr XXVII/187/2021 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 15 Uchwała w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie gminy Osiek.” 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos omówił uchwałę  w sprawie 
przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Osiek.” 
Wskazał, że w regulaminie zostały dokonane małe zmiany kosmetyczne, a sam regulamin został 
przekazany radnym w formie pisemnej wraz z treścią uchwały. 
Radny Jerzy Kłos wnosi o przyjęcie proponowanej treści uchwały bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
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Uchwała nr XXVII/188/2021 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 16 Uchwała w sprawie przyjęcia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno – wypoczynkowe. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos przedstawił stanowisko 
komisji, że stawka 191,90 zł nie wynika z woli radnych, lecz została opublikowana w Dzienniku Ustaw 
Rozporządzonego dochodu obywatelskiego na rok 2020 i wynosi 1919,00 zł.(tu jest coś źle wyjaśnione) 
 Z rozporządzenia wynika, że opłata nie może przekroczyć 10% tej wartości. W związku z tym opłata 
zryczałtowana roczna w przypadku segregowania odpadów selektywnie wynosi 191,90 zł, 
a w przypadku niesegregowanych odpadów stawka roczna zryczałtowana wynosi 600 zł. 
Radny podkreślił, że co do tej decyzji Radni nie mieli obiekcji, w związku z tym Komisja prosi 
o przyjęcie uchwały w proponowanej przez Komisję wersji. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/189/2021 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 17 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XII/82/2020 Rady Gminy Osiek z dnia 27 lutego 2020 r. 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Osiek oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos zacytował zmiany wzoru 
deklaracji, która odnosi się wyłącznie i koresponduje z przyjętą wcześniej uchwałą dla tych 
nieruchomości. Wzór DO-3 został przystosowany do warunków miejscowych. Kwestie prawne są 
uregulowane z największym uwzględnieniem ochrony danych osobowych. Także w tym przypadku 
Radni byli zgodni za przyjęciem uchwały. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/190/2021 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 18 Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos wyjaśnił, że jeżeli chodzi 
o podatek od nieruchomości, to musimy go uchwalić przed opracowaniem budżetu. 
Jak co roku Gmina zobligowania jest do podjęcia uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
Po przedstawieniu tabelarycznego szacowanego dochodu w przyszłym roku 2022 uzysk wyniósłby ok.  
88.000 złotych. 
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W związku z przegłosowaniem Komisji o podjęciu uchwały w sprawie określenia stawek podatku 
od nieruchomości Komisja wnosi o przyjęcie projektu uchwały.  
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:     - 2 radnych 
Wstrzymało się:    - 1 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/191/2021 została podjęta większością głosów. 
 
Ad. 19 Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos zauważył, że jeżeli chodzi 
o podjecie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych, to również 
Gmina ma obowiązek uruchomienia nowych stawek na przyszły rok. 
Proponowany średni wzrost ma wynosić ok. 10%. Radni opowiedzieli się jednogłośnie o przyjęciu treści 
uchwały bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/192/2021 została podjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 20 Uchwała w sprawie opłaty targowej. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos stwierdził, że opłata 
targowa jest jednym z mechanizmów urzeczywistnienia potrzeb budżetowych na 2022 rok, podkreślił 
także, że w tym roku nie była pobierana opłata targowa, ze względu na pomoce covidowe Gmina dostała 
rekompensatę. 
Na rok 2022 planowana jest mała korekta, która mówi, że powyżej 10 m zajmowanego stanowiska 
wzrośnie o 2 zł za dodatkowy każdy metr. Dodał także, że w przypadku organizowanych jarmarków lub 
promowania żywności lokalnej zostanie zaniechany pobór opłat z tego tytułu. 
W związku z powyższym w imieniu Komisji Przewodniczący wnioskuje o to, żeby przyjąć propozycję 
uchwały w sprawie określenia stawek, ustalenia poboru oraz opłaty targowej bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 1 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/193/2021 została podjęta większością głosów. 
 
Ad. 21 Uchwała w sprawie opłaty miejscowej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos wyjaśnił cel pobierania 
opłaty miejscowej w tym przypadku jest to Ośrodek Rehabilitacyjno-Wczasowy Dobry Brat, ponieważ 
jest uprawniony do poboru opłaty miejscowej. Zaproponował rozszerzenie wachlarza tych podmiotów, 
które należałoby włączyć do pobierania opłaty miejscowej.  
Radni byli za przyjęciem treści uchwały wchodzącej w życie 1 stycznia 2022 r. w kwocie 2 zł za każdą 
rozpoczętą datę pobytu. 
Radni byli za tym, żeby przyjąć proponowaną treść uchwały bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/194/2021 została podjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 22 Uchwała uchylająca Uchwałę w sprawie wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos wyjaśnił i uzasadnił 
dlaczego potrzebne jest podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie wyznaczenia inkasentów 
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. Ponieważ ustawa o utrzymaniu czystości i porządku 
w Gminach nie wprowadza takiej możliwości. Osoby uiszczające swoje zobowiązanie podatkowe 
muszą udać się do banku lub innej placówki płatniczej lub wykonać przelew internetowy.  
Projekt uchwały znosi pobór podatków w drodze inkasa. 
W imieniu Komisji wnioskuję o przyjęcie projektu uchwały bez dokonania poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/195/2021 została podjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 23 Uchwała w sprawie diet sołtysów. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos wyjaśnił brzmienie 
uchwały nr XXV/151/2017 Rady Gminy Osiek z dnia 26.10.2017 r. w sprawie ustalenia diet dla 
sołtysów i oznajmił również, że wprowadza się następujące zmiany, które otrzymują 
brzmienie:           „Za całokształt zadań związanych z wykonywaniem funkcji Sołtysa przysługuje 
zryczałtowana dieta miesięczna w wysokości 250 zł.” 
 
W skutek ożywionej dyskusji radni zabierający głos w sprawie ustalenia diet sołtysów wypracowali 
wspólny wniosek o zaakceptowanie ww. podwyżki diety dla sołtysów, która ma wynosić 250 zł 
miesięcznie. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
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Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:     - 1 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/196/2021 została podjęta większością głosów. 
 
Ad. 24 Uchwała w prawie diet radnych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Jerzy Kłos przedstawił propozycję 
Wójta Janusza Kaczyńskiego i Przewodniczącego Rady Gminy Osiek w sprawie diety oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych dla radnych, które przedstawiają się następująco 

1) Przewodniczący Rady Gminy: 950 zł 
2) Wiceprzewodniczący Rady Gminy: 340,00 zł 
3) Przewodniczący komisji stałych Rady Gminy: 340,00 zł 
4) pozostali Radni: 270,00 zł 

Na wskutek wielokrotnego przeprowadzonego głosowania nie uzyskano większości głosów w sprawie 
ustanowienia zasad przyznawania diet dla radnych, co spowodowało, że uchwała została odrzucona. 
 
Ad. 25 Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2021. 
 
Proponowaną uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2021 omówił Skarbnik Gminy Osiek 
- Andrzej Krzywiński. 
Dokonano zmiany planu dochodów, w tym: 

− zwiększono plan dochodów bieżących w związku z pismem Nr FB-I.3111.109.2021.AR 
Wojewody Pomorskiego dotyczącego refundacji poniesionych w 2020r. wydatków, 
sfinansowanych ze środków własnych na realizację zadań zleconych z zakresu spraw 
obywatelskich: rozdział 75023 §2030 w wysokości 216,00 zł,  

− zwiększono plan dochodów bieżących w związku z wpływem środków z opłat 
za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym: rozdział 75618 § 
0270 w wysokości 4.311,00 zł,  

− zwiększono plan dochodów bieżących w związku z pismem Nr ST5.4751.10.2021.6g 
Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie przyznania środków 
subwencji oświatowej na zajęcia wspomagające uczniów: rozdział 75801 § 2920 
w wysokości: 7.350,00 zł,  

− w związku ze zmianą rozporządzenia w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów 
i wydatków przeniesiono plan dochodów pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej – 
dotyczy środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19,  
 

Dokonano zmiany planu wydatków, w tym: 
− zwiększono plan wydatków bieżących na pokrycie kosztów energii na oczyszczalni 

ścieków, hydroforni i przepompowniach ścieków: rozdział 01010 § 4260 o kwotę 
15.000,00 zł,  

− zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych na „Modernizację oczyszczalni ścieków   
− zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych na „Zagospodarowanie plaży w Osieku” – 

rozdział 63095 § 6050 o kwotę 14.000,00 zł 
− zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Przebudowa budynku 

komunalnego w Wycinkach”: rozdział 70095 § 6050 o kwotę 83.000,00 zł,  
− zwiększono plan wydatków bieżących Urzędu Gminy Osiek w związku z otrzymaniem 

refundacji poniesionych w 2020r. wydatków, sfinansowanych ze środków własnych na 
realizację zadań zleconych z zakresu spraw obywatelskich: rozdział 75023 § 4210 o kwotę 
216,00 zł,  
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− zwiększono plan wydatków bieżących na sfinansowanie zajęć wspomagających uczniów: 
rozdział 80101 § 4010, § 4110, § 4120 - o kwotę 7.350,00 zł,   

− zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych na „Termomodernizację budynków 
szkolnych”: rozdział 80101 § 6050 o kwotę 40.000,00 zł,    

− zmniejszono wydatki bieżące na dowożenie uczniów do szkół: rozdział 80113 § 4210 
o kwotę 15.000,00 zł,  

− zmniejszono wydatki bieżące na realizację porozumień z Powiatem Starogardzkim na 
program profilaktyki schorzeń kręgosłupa i stóp u dzieci i program profilaktyki zakażeń 
wirusem brodawczaka ludzkiego HPV: rozdział 85149 § 2320 o kwotę 6.000,00 zł,   

− zwiększono plan wydatków bieżących z przeznaczeniem na realizację programu 
profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych: rozdział 85154 § 4210 
w wysokości 4.311,00 zł,  

− zmniejszono wydatki bieżące na organizację imprez kulturalnych: rozdział 92105 § 4300 
o kwotę 7.000,00 zł oraz zmniejszono plan wydatków bieżących na dotacje dla organizacji 
pozarządowych na realizację zadań ogłoszonych w drodze konkursu § 2830 o kwotę 
2.000,00 zł.  

−  zwiększono wydatki bieżące na organizację II Kociewskiego Biegu Niepodległości 
w gminie Osiek: rozdział 92605 § 4210 w wysokości 8.500,00 zł i § 4300 w wysokości 
4.500,00 zł,  

− przeniesiono plan wydatków między działami 852 i 855.   
−  

Przewodniczący Komisji Jerzy Kłos zawnioskował i podkreślił, że radni byli jednomyślni 
co do podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021w całości bez poprawek. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/197/2021 została podjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 26 Uchwała w sprawie zmiany WPF. 
 
Proponowaną uchwałę w sprawie zmiany WPF omówił Skarbnik Gminy Osiek - Andrzej Krzywiński. 
W związku ze zmianami w budżecie nastąpiła kolejna konieczność zmiany w wieloletniej prognozie 
finansowej nastąpiły zmiany na uaktualnieniu pozycji dochodów, wydatków inwestycyjnych i 
przedsięwzięć. 
 
Przewodniczący Komisji Jerzy Kłos poinformował, że komisja jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
zmiany WPF. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Oddano głosów: 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:     - 0 radnych 
Wstrzymało się:    - 0 radnych   
 
Uchwała nr XXVII/198/2021 została podjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 27 Sprawozdanie Wójta Gminy Osiek z działalności międzysesyjnej. 
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Wójt Janusz Kaczyński przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej w okresie 
od 10.09.2021 r. do 28.10.2021 r. 

W dniu 13 września spotkałem się z właścicielem firmy Kropek w sprawie lokalizacji paczkomatu  
w Osieku. Ze względów formalnych i estetycznych, zamiast miejsca wybranego przez firmę, ustalono 
dla niego nowe położenie w pobliżu budynku Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Gmina na ten 
cel wydzierżawiła grunt o powierzchni 36 m2. Termin montażu paczkomatu jest ustalony 
na 28 października 2021 r. czyli na dzisiaj. 

W dniu 14 września podpisałem umowę z firmą „ROMAR” Reszczyńscy Spółka Jawna z Rokocina  
w sprawie realizacji budowy ostatniego odcinka drogi w płytach IOMB do miejscowości Radogoszcz. 
Koszt wybudowania drogi o szerokości 4 m i długości ponad 1 km wraz z kosztem Inspektora nadzoru 
to 530.000 zł. W chwili obecnej droga jest już ukończona. W najbliższym czasie nastąpi odbiór robót 
i podpisanie protokołu odbioru końcowego. 

Modernizacja stacji uzdatniania wody (hydroforni) w Osieku – prace przebiegają zgodnie  
z ustalonym harmonogramem. Współpraca z Wykonawcą układa się dobrze. Termin zakończenia 
zadania upływa z końcem tego roku i nie jest zagrożony. 

W dniu 23 września odbyło się spotkanie w sprawie organizacji II Biegu Niepodległości w Osieku  
w dniu 11 listopada 2021 r. 

W dniu 26 września reprezentowałem Gminę Osiek w obchodach 82 rocznicy mordu Polaków 
w Lesie Szpęgawskim.  

Tego samego dnia wziąłem udział w Powiatowych Dożynkach zorganizowanych w Bolesławowie. 

W dniu 29 września odbyło się XXXVII Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Chata Kociewia. 

Dnia 6 października rozmawiałem z Nadleśniczym Panem Mariuszem Krysiakiem na temat stanu 
dróg gminnych wykorzystywanych przez przewoźników wywożących drewno z naszego terenu. 

W dniu 12 października odbyło się spotkanie z urbanistką Panią Marią Landowską w sprawie 
usunięcia nieścisłości w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Wycinek. 

W październiku czterokrotnie odbywały się spotkania z przedstawicielami firmy SKARBUD 
BUDOWNICTWO ze Skarszew w sprawie odbioru technicznego zadania Termomodernizacja 
budynków szkolnych w Osieku. Niestety, z uwagi na liczne niedociągnięcia wykonanych robót, trzy 
pierwsze próby odbioru nie zostały dokonane. Firma zapłaci odsetki karne. Dopiero dzisiaj czyli 
28 października komisja odebrała całość prac budowlanych i podpisała protokół odbioru końcowego. 

W dniu 26 października wziąłem udział w uroczystości ogłoszenia wyników naboru wniosków 
o dofinansowanie inwestycji w ramach Programu Inwestycji Strategicznych Rządowego Funduszu 
Polski Ład. Z rąk sekretarza stanu w Ministerstwie Infrastruktury Pana Ministra Horały i Wojewody 
Pomorskiego Pana Dariusza Drelicha odebrałem promesę, która przyznaje Gminie Osiek kwotę 
 7 600 000 zł na budowę dróg gminnych.  
Przypomnę, że w ramach tzw. Polskiego Ładu Gmina Osiek złożyła 3 wnioski o dofinansowanie 
ważnych dla naszej gminy zadań.  
Pierwszy: Modernizacja wyeksploatowanej, zbudowanej w 2004 r. oczyszczalni ścieków poprzez 
wymianę osprzętu i montaż nowoczesnych urządzeń technologicznych. Rozbudowa sieci 
wodociągowej  w Cisowych i Wierzbinach. Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w Osieku, Wycinkach, 
Jaszczerzu, Wierzbinach, Karszanku i Głuchem. 
Drugi:  Budowa (nawierzchnia asfaltowa na dł. ok. 3km) dróg gminnych w Osieku – ul. Krótkiej, 
ul. Długiej, ul. Strażackiej, ul. Poprzecznej oraz przebudowa (płyty betonowe typu IOMB na dł. ok. 
7km) dróg gminnych w Osieku - ul. Zielona, ul. Zamkowa, ul. Za Jeziorem, ul. Wczasowa, ul. Leśna, 
Osiedle Polne, Osiedle Dobry Brat oraz w miejscowości Jaszczerz, Wierzbiny, Karszanek, Wycinki 
i Głuche. 
Trzeci: Modernizacja boiska gminnego w Osieku – modernizacja bieżni i parkingu oraz budowa 
ogrodzenia, trybun z zadaszeniem i zaplecza sanitarnego.  
W najbliższych tygodniach ogłoszony zostanie kolejny nabór, do którego oczywiście zgłosimy 
pozostałe dwa wnioski. 
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W ramach państwowego funduszu celowego - Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg Gmina Osiek 
ponownie złożyła wnioski o dofinansowanie budowy drogi w Wycinkach i na Dobrym Bracie  
(do ośrodka rehabilitacyjnego). Oczekujemy na rozstrzygnięcie. 

Tego samego dnia czyli 26 października, z inicjatywy Starosty Starogardzkiego, nastąpiło podpisanie  
umowy, na mocy której Parafia p.w. św. Józefa Oblubieńca Najświętszej Maryi Panny  
w Kasparusie otrzymała dofinansowanie w kwocie  650 000 zł na prace budowlane i konserwatorskie 
przy odbudowie Kościoła, który spłonął w nocy z 30 na 31 grudnia 2020 r. 

Ad. 28 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Przedstawił informację odnośnie oświadczeń Radnych Rady Gminy Osiek. 
Mieszkaniec sołectwa Wycinki zgłosił pytanie odnośnie numeracji nazw ulic w miejscowości Wycinki. 
Odpowiedz udzielił Wójt Janusz Kaczyński - numeracja została uwzględniona i zaplanowana. 
Kolejne pytanie mieszkańca czy został zgłoszona reklamacja wykonania remontu drogi? 
Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński - cała droga będzie przełożona. 
Kolejne pytanie o znak stopu przy dojeździe do krzyżówki w miejscowości Wycinki i kolejny próg 
zwalniający. 
Odpowiedz udzielił Wójt Janusz Kaczyński - prace zostaną wykonane po uchwaleniu budżetu. 
Wójt Janusz Kaczyński zaprosił mieszkańców do Urzędu Gminy na dalszy tok rozmów w danej sprawie. 
 
Ad. 29 Zakończenie obrad, godz. 20:10. 
                                                                                            
Protokołowała:  Przewodniczący Rady Gminy
       
Joanna Chabowska        Wojciech Śliwi ński 


